
 

Protokół nr 3/21 

z posiedzenia Komisji Oświaty, 

Kultury Sportu Zdrowia i Spraw Socjalnych 

z dnia 29.04.2021 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie wg załączonej listy obecności:  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Dariusz Puk – Pełnomocnik ds. profilaktyki alkoholowej. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 800, a zakończyło się o godzinie 930. Wszystkich przybyłych 

przywitała Przewodnicząca Komisji Małgorzata Stano. Następnie przedstawiła porządek 

posiedzenia: 

1. Przedstawienie sprawozdania (w tym finansowego) z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 

Profilaktyki i Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Paczków w 2020 r. 

2. Sprawy bieżące. 

Komisja jednogłośnie zatwierdziła Protokół nr 2/21 z dnia 18.03.2021 r. 

Do pkt 1.  

Przewodnicząca posiedzenia poprosiła o zabranie głosu przez Pełnomocnika ds. profilaktyki 

alkoholowej Dariusza Puka. 

D. Puk przedstawił sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Profilaktyki i Przeciwdziałania Narkomanii 

na terenie Gminy Paczków w 2020 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Poinformował, że Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych działa w składzie 5 

osobowym. W trakcie spotkań Komisja omawiała sprawy bieżące dotyczące funkcjonowania 

GKRPA, rozpatrywała wnioski, a także wzywała osoby na rozmowy dotyczące leczenia i 

przeprowadzała z nimi rozmowy motywujące, kierując osoby do dalszej pracy z instruktorem 

terapii uzależnień lub składała wnioski do sądu o zastosowanie leczenia odwykowego. Sytuacja 

pandemiczna spowodowała, że Komisja pracowała w ograniczonym zakresie. Do Komisji w 

ubiegłym roku wpłynęło 60% mniej wniosków o wszczęcie procedury leczenia odwykowego. 

Komisja odbyła 6 wspólnych posiedzeń i 38 dyżurów. Rozpatrzono 10 wniosków, do których 

założono sprawy i wszczęto procedurę. Kontynuowała 4 sprawy z 2019 r. Dwie osoby podjęły 

terapię pozostałe sprawy monitorowano. W ubiegłym roku nie przeprowadzono żadnej kontroli w 

punktach sprzedaży napojów alkoholowych. Jeżeli chodzi o Punkt Konsultacyjny dla 

uzależnionych, współuzależnionych i ich rodzin, to głównym zadaniem jest indywidualna praca 



terapeutyczna z osobami uzależnionymi i współuzależnionymi. W Punkcie zatrudniony jest 

wykwalifikowany terapeuta. Punkt czynny jest dwa razy w tygodniu w poniedziałek od 1300- 1700 

oraz w piątek. Ogólna liczba osób, które zgłosiły się do punktu to 56 osób: w tym 40 osób 

uzależnionych, 8 osób z uzależnieniem krzyżowym oraz 16 osób współuzależnionych. Udzielono 

295 porad. Poradnictwem zostało objętych 7 ofiar przemocy, 14 osób będących sprawcami 

przemocy domowej i jedna  osoba z syndromem dorosłego dziecka alkoholika. W 2020 r. udzielono 

o 30% więcej porad niż w roku poprzednim. Nastąpił wzrost o 35% ujawnionych przypadków 

przemocy domowej. Nastąpił też wzrost liczby osób korzystających z poradnictwa w sposób 

systematyczny. Placówka Wsparcia Dziennego wspiera rodzinę w sprawowaniu jej podstawowych 

funkcji. Pomoc prowadzona jest w formie opiekuńczej poprzez zapewnienie dziecku opieki, pomoc 

w nauce, rozwój zainteresowań, organizację wolnego czasu. W Placówce podejmowane są 

działania wychowawcze w celu kształtowania postaw społecznie pożądanych i pomocy w 

prawidłowym rozwoju osobowości wychowanków. Nabywanie różnych umiejętności 

społecznych, koniecznych do samodzielnego funkcjonowania w dorosłym życiu. Do Placówki 

uczęszcza 15 dzieci. W Gminie Paczków działa 10 świetlic środowiskowych (Kozielno, Stary 

Paczków, Ujeździec, Dziewiętlice, Trzeboszowice, Ścibórz, Wilamowa, Gościce, Unikowice, 

Kamienica). Świetlice otwarte są dwa razy w tygodniu po dwie godziny. Świetlica w Gościcach 

otwarta jest trzy razy w tygodniu po 2 godziny. Świetlice realizują swoje cele poprzez prowadzenie 

różnorodnych form pracy rozwijających zainteresowania dzieci. Tematyka zajęć obejmuje 

profilaktykę uzależnień. Z powodu pandemii świetlice w ubiegłym roku działały do marca 2020 r. 

Praca Pełnomocnika obejmowała stały nadzór organizacyjny i merytoryczny nad pracą świetlic. 

Pełnomocnik odbył spotkania organizacyjne z dyrektorami szkół w Gminie oraz Dyrektorem 

OKiR, Biblioteki i przedstawicielami Policji. Pełnomocnik pełnił też stałe dyżury, których było 

120 godzin. Kierował petentów do określonych instytucji zajmujących się problemami 

uzależnienia. Brał udział w konferencjach organizowanych przez Pełnomocnika Zarządu 

Województwa Opolskiego. Z okazji Mikołaja przygotował 220 paczek dla dzieci ze świetlic 

środowiskowych. Jeżeli chodzi o koszty to wynagrodzenie członków GKRPA to kwota 9.333 zł. 

Wynagrodzenie Pełnomocnika, zakup materiałów biurowych oraz wynagrodzenie osoby 

sprawującej nadzór nad budżetem Programu to kwota 10.520 zł. Prowadzenie Punktu 

Konsultacyjnego 24.338,69 zł. Organizacja imprez w ramach Gminnego Programu Profilaktyki 

podczas ferii zimowych 2020 r. przez OKiR i Bibliotekę Publiczną 4.200 zł. Funkcjonowanie 

Placówki Wsparcia Dziennego 44.534 zł. Działalność świetlic środowiskowych 29.511 zł. Paczki 

Mikołajkowe to koszt 9.888 zł. Razem 132.325,54 zł. 

M. Maluch zadała pytanie, co ile zmienia się skład Komisji? 



D. Puk odpowiedział, że skład Komisji powołuje Burmistrz. Nie ma kadencyjności, nie ma 

przepisu ograniczającego czas, na który jest powołana Komisja. W skład Komisji wchodzą 

przedstawiciele różnych organizacji. 

M. Maluch zadała pytanie, czy w skład Komisji wchodzi przedstawiciel Rady Miejskiej? 

D. Puk odpowiedział, że z obecnej kadencji nie. 

M. Maluch zauważyła, że we wszystkich Komisjach tak jak np. mieszkaniowej, profilaktyki 

alkoholowej brakuje radnego obecnej kadencji. Nie wiedzą, co się dzieje w tych Komisjach, bo nie 

ma przedstawicielstwa Rady. 

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że Komisja może zawnioskować o wprowadzenie do Komisji 

przedstawiciela Rady. 

B. Jurek przypomniała, że był moment, że Burmistrz pytał się radnych, czy są chętni do pracy w 

tych Komisjach, ale nikt z Rady się nie zgłosił. 

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że w momencie jak dwie osoby zrezygnowały z pracy w 

Komisji to było pytanie, czy radni są chętni, ale nie było. 

W. Kurowska dodała, że nie ma sensu złożenie wniosku, żeby później okazało się, że żaden z 

radnych nie chce pracować w tych Komisjach. Bo to wymaga czasu i zaangażowania. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie ile razy spotyka się Komisja profilaktyki? 

D. Puk odpowiedział, że wspólne posiedzenia odbywają się raz w miesiącu. W każdy poniedziałek 

pełniony jest dyżur przez jednego członka. Trzeba rozpatrywać wnioski, sprawy bieżące, kierować 

wnioski do sądu. 

A. Sypek zadała pytanie czy sami uzależnieni przychodzą po pomoc, czy też od osób trzecich 

dowiadują się, że osoba, czy rodzina potrzebuje pomocy? 

D. Puk odpowiedział, że musi być złożony wniosek do Komisji, lub osoba może się sama zgłosić 

jak chce coś zrobić ze swoim życiem. W uzależnieniach jest jedna podstawowa sprawa 

dobrowolność. Nie zmusi kogoś, aby przyszedł do Punktu. Dana osoba musi wyrazić chęć przyjścia 

do Punktu.  

M. Maluch zadała pytanie, czy jest taka możliwość, że jako Komisja Profilaktyki jeżeli do nich 

zgłosi się osoba, że chce jechać do Ośrodka w Branicach czy są w stanie załatwić miejsce? Ostatnio 

miała taką sytuację, że cały tydzień dzwoniła, żeby znaleźć mężczyźnie miejsce. Czy Komisja 

może przyśpieszyć znalezienie miejsca? 

D. Puk odpowiedział, że nie. Bo do Ośrodka Terapeutycznego trzeba zadzwonić, ta osoba musi 

wyrazić zgodę i ta osoba musi być trzeźwa. Komisja nie ma tutaj przywilejów. 

M. Maluch podsumowała, że Komisja Profilaktyki może pomóc na miejscu w terapiach. 

D. Puk dodał, że Komisja może też skierować wniosek do sądu na przymusowe leczenie. Jeżeli 

osoba nie stawia się na spotkania motywacyjne. 



W. Kurowska zadała pytanie, jak długo trwa sprawa na skierowanie przymusowe? 

D. Puk odpowiedział, że około 3 miesiące, ale teraz przy pandemii okres ten się wydłużył, gdyż 

jest to uzależnione od pracy sądów. 

W. Kurowska zadała pytanie, czy Ośrodki leczą wszystkie uzależnienia, czy tylko alkoholowe? 

D. Puk odpowiedział, że leczone są różne uzależnienia od hazardu, narkotyków itp., ale generalnie 

najwięcej jest osób uzależnionych od alkoholu.  

W. Kurowska zadała pytanie, czy podczas pandemii zauważył wzrost uzależnień? 

D. Puk odpowiedział, że sądząc po telefonach, które odbiera to tak. Problem się nasilił. Niektórzy 

mają odwagę zadzwonić, niektórzy przyjeżdżają do niego do domu i proszą o pomoc. Dużo 

uzależnień pochowanych jest po domach. Stereotypem jest, że osoba pijąca to ta, która leży na 

ławce, albo stoi po rogach pijana. 

M. Maluch zauważyła, że ludzie zamykają się w domach, mają depresję. 

D. Puk poinformował, że zwiększył się problem alkoholowy, ale zgłoszeń, wniosków do Komisji 

było mniej. Natomiast terapeuta udzielił więcej porad. 

A. Sypek zadała pytanie, czy zgłaszają się na terapię osoby współuzależnione? 

D. Puk odpowiedział, że tak. W zeszłym roku 16 osób skorzystało z terapii jako osoby 

współuzależnione. 

Przewodniczący Komisji podziękowała za przedstawione sprawozdanie. Na tym zamknęła 1 pkt 

posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodnicząca zakończyła posiedzenie 

Komisji w dniu 29.04.2021 r.  

Protokołowała:      Przewodnicząca posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa      Małgorzata Stano 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


